



# European Network of Regional and Local Councillors

## Bringing Europe to local communities



#EUCouncillors

There are more than one million elected politicians in the regions and cities of the European Union who deal with EU laws, funding programmes and debates on a daily basis.

In order to strengthen links and engagement between the EU and local levels closer to citizens, the European Committee of the Regions (CoR) has created the «**European Network of Regional and Local Councillors**».

Launched in May 2021, the Network has members in all EU countries. It aims to bring Europe closer to its local communities and to create a direct dialogue with CoR members.

### Who should apply and how?

The network is aimed at politicians at regional and local level who are elected representatives in a regional, departmental or municipal executive or assembly. By applying to join the network, politicians confirm that they have a current mandate to represent their constituency.

The CoR reserves the right to approve the applications received. Applicants will receive confirmation once their membership of the Network has been approved.

### What does the Network offer?

The CoR offers the members of the Network:

- **the chance to connect and share experiences with CoR members** and other members of the network

- **interactive information tools** on the tangible opportunities for regions, towns and cities offered by the EU
- **participation in webinars, information sessions, forums and events** organised by the CoR and links to political debates taking place at the CoR
- **access to the Futurium multilingual platform** for more information and sharing of experience
- **training on social networks** and a dedicated Facebook group
- **the opportunity to submit comments**, ideas and proposals to CoR members

The Network does not include any financial support from the CoR

### How can EU Councillors work together with the CoR Members?

The members of the Network are invited to:

- follow the work of the CoR and get in touch with CoR members to give their opinions in various areas, and to take part in CoR consultations and surveys.
- participate in public events and other occasions such as the [European Week of Regions and Cities](#), [CoR summits](#) and contribute to debates with citizens at national and local level.
- sign up to the [Futurium](#) platform and Facebook group, where they can obtain information on a more ad-hoc basis about the events and opportunities offered by the EU.

Members of the Network can also contact the CoR administration in their own language to ask [questions](#) or request material or help with organising events.

### For more information:



[cor.europa.eu/eu-councillors.go](https://cor.europa.eu/eu-councillors.go)



# Le réseau européen des conseillers régionaux et locaux

## Rapprocher l'Europe des communautés locales



#EUCouncillors

Les régions et les villes de l'Union européenne comptent plus d'un million d'élu(e)s politiques concerné(e)s au quotidien par la législation européenne, les programmes de financement européens et les débats qui concernent l'Union.

Afin de renforcer les liens et l'engagement entre l'Europe et le niveau local, plus proche des citoyen(ne)s, le Comité européen des Régions (CdR) a créé «**Le réseau européen des conseillers régionaux et locaux**».

Le réseau a été initié en Mai 2021 et compte à présent des membres dans tous les pays de l'UE avec le but de rapprocher l'Europe de ses communautés locales et de créer un dialogue direct avec les membres du CdR.

### Qui devrait se présenter et comment?

Le réseau s'adresse aux responsables politiques au niveau régional et local qui sont des représentant(e)s élu(e)s au sein de l'exécutif ou d'une assemblée régionale, départementale ou municipale. En demandant à faire partie du réseau, le ou la responsable politique confirme avoir un mandat en cours pour représenter sa circonscription.

Le CdR se réserve le droit de valider les candidatures reçues. Les candidat(e)s recevront une confirmation suite à la validation de leur adhésion au réseau.

### Qu'offre le réseau?

Le CdR offre aux membres du réseau:

- **la prise de contact et des échanges d'expériences avec les Membres du CdR** et d'autres membres du réseau

- **des outils d'information interactifs** relatifs aux opportunités concrètes de l'UE pour les territoires
- **la participation à des webinaires, séances d'informations, forum, évènements** organisés par le CdR et des liens vers les débats politiques qui ont lieu au CdR
- **l'accès à la plateforme multilingue Futurium** pour plus d'informations et des échanges d'expériences
- **des formations sur les réseaux sociaux** et groupe Facebook dédié
- **la possibilité de communiquer des commentaires**, idées, propositions aux Membres du CdR

Le réseau ne prévoit pas de soutien financier de la part du CdR.

### Comment les conseillers de l'UE peuvent-ils collaborer avec les membres du CdR?

Les membres du réseau sont invité(e)s à:

- Suivre les travaux du CdR et prendre contact avec les membres du CdR pour donner leur avis dans différents domaines, ainsi que participer à des consultations et enquêtes du CdR.
- Participer à des manifestations publiques et évènements tels que la **Semaine européenne des régions et des villes**, ou les **sommets du CdR** et contribuer à des débats avec les citoyen(ne)s au niveau national et local.
- s'inscrire sur la plateforme **Futurium** et Facebook où ils et elles peuvent obtenir des informations plus ponctuelles sur les différents évènements ou opportunités offertes par l'UE.

En outre, les membres du réseau peuvent contacter l'administration du CdR dans leur propre langue pour poser des questions, demander du matériel ou de l'aide pour l'organisation de manifestations.

### Pour en savoir plus:



[cor.europa.eu/ue-conseillers.go](https://cor.europa.eu/ue-conseillers.go)